
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2022-11-24 10:11:25

Craciun (APAPR): Parlamentul ar trebui sa joace un rol foarte important în

creionarea unei viziuni legate de sistemul de pensii private

Parlamentul ar trebui sa joace un rol foarte important, transpartinic, în creionarea unei viziuni legate de

sistemul de pensii private din România, a declarat miercuri Radu Craciun, presedintele Asociatiei pentru

Pensiile Administrate Privat din România (APAPR).

 

"Ceea ce am simtit ca n-a existat si am simtit ca a fost un deziderat permanent al sistemului a fost nevoia unei

viziuni legate de sistemul de pensii private. Cred ca asta este ceea ce ar trebui sa ne propunem în primul rând. Şi

aceasta invitatie o fac nu întâmplator în aula Parlamentului, pentru ca cred ca, pâna la urma, Parlamentul ar trebui

sa joace un rol foarte important, transpartinic, în creionarea unei viziuni legate de sistemul de pensii private din

România, care cred eu ca în momentul de fata nu exista. O viziune care, în esenta, ar trebui sa raspunda la

întrebarea cum maximizam impactul economic social al sistemului de pensii privat din în România. Şi în

momentul în care ne propunem sa raspundem la aceasta întrebare, cred ca ar trebui sa plecam de la 3 elemente de

sprijin. 3 elemente de sprijin care consider ca ar trebui sa le sa întruneasca un consens înainte de a construi orice

altceva. Primul element de sprijin este recunoasterea faptului ca este un proiect de succes", a declarat Radu

Craciun, la masa rotunda privind viitorul pensiilor românilor organizata de Comisia pentru antreprenoriat si turism

a Camerei Deputatilor.

 

El a mentionat ca sistemul de pensii private este unul dintre putinele proiecte de succes cu care România se poate

lauda. Iar ca un corolar al acestui acestui proiect de succes, el a amintit importanta stimularii economisirii pe

termen lung.

 

"În esenta, pensiile private sunt un vehicul. Ele nu sunt un scop în sine. Eu sunt un vehicul prin care românii sunt

de fapt, încurajati, obligati sa economiseasca pe termen lung, pentru ca nici românii si nici altii din Europa nu

economisesc suficient pentru pensie. Deci un vehicul care ar trebui sa serveasca acestui scop. Al doilea element de

sprijin, iarasi, care ar trebui sa stea la baza acestei viziuni, este recunoasterea faptului ca sistemul de pensii private

din România utilizeaza principii deja testate de decenii în alte tari. Nu inventam nimic aici. N-ar trebui sa inventam

nimic. N-ar trebui sa venim cu solutii exotice, neortodoxe, sa zicem ca ceea ce avem noi pe aici nu mai are nimeni

altcineva. Pentru ca, la urma urmei, este suficient sa privim la succesul sistemelor de pensii private din alte tari,

unde de decenii s-au strâns sute de miliarde de euro în active. Deci, ar trebui, cred, ca, sa renuntam la tot felul de

initiative care n-au nicio legatura cu experienta de decenii si buna functionare a fondurilor de pensii în general, si,

dimpotriva, sa ne uitam si sa învatam de la ce au facut altii si noi sa replicam ceea ce au facut ei", a precizat

Craciun.

 

El a afirmat ca ar trebui sa se recunoasca faptul ca domeniul este unul foarte tehnic, nu unul care poate fi discutat

"pe coltul mesei, pe un servetel".

 

"E un domeniu pe care îl înteleg si-l administreaza si ar trebui, spun eu, sa îl îmbunatateasca, în primul rând,

expertii în domeniu. Experti însa care, din pacate, trebuie sa constat, sunt prea putin consultati. Şi atunci singura

modalitate prin care pot sa-si faca vocea auzita este prin comunicate de presa. Şi ar trebui iarasi sa recunoastem

faptul ca nu putem sa vindem oamenilor iluzii de genul: se pot obtine randamente ridicate cu risc scazut. Este o

iluzie acest lucru, care de multe ori este vehiculata si care este ireala. Dar iarasi, expertii sunt cei care stiu acest

lucru si ar trebui sa sa-l explice. Şi, în sfârsit, tot parte a faptului ca este un domeniu al expertilor, nu ar trebui

facute modificari de substanta în pas alergator, prin ordonante de urgenta. Modificarile de substanta trebuie facute

în urma unor discutii între toti cei care stiu, cunosc, sunt specialisti si care pot sa prezinte avantajele si

dezavantajele", a declarat Radu Craciun.
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Totodata, el a spus ca al treilea element de sprijin ar trebui sa fie recunoasterea faptului ca fondurile de pensii

private sunt acumulari de capital românesc.

 

"Una dintre principalele surse de capital românesc, daca este sa ne gândim la valoarea acumulata pâna în

momentul de fata. Şi nu e putin lucru. Pentru ca suntem într-un context, nu e asa, domnule Popa, în care masa

monetara e în scadere peste tot în lume. Bancile extrag lichiditate din piata. Asta ce înseamna? Înseamna ca va

exista din ce în ce mai putin capital disponibil si va fi din ce în ce mai scump si mai selectiv. Da? Noi avem aici 18

miliarde de euro. Ce facem cu ei? Deocamdata cumparam foarte multe titluri de stat. Deci, acestia ar fi, cred,

principalii 3 piloni, elemente de sprijin pe care ar trebui construita o viziune. Vestea buna este ca deja avem

stimulul de a ne îndrepta spre aceasta viziune si stimulul este legat de faimosul PNRR. PNRR, care face referire la

o serie de elemente de dezvoltare a sistemului de pensii private", a declarat Radu Craciun.

 

El a mai aratat ca România nu are o lege a platii pensiilor private, lege care trebuia sa existe de ani buni.

 

La rândul sau, Alexandra Smedoiu, presedinte CFA România, a afirmat ca organizatia a realizat un studiu care

arata ca publicul doreste ca venitul de la pensionare sa fie cel putin 75% din ultimul venit net. Pensia decenta în

acest fel a fost calculata, pentru datele de la începutul anului, la aproximativ 3000 de lei.

 

"Românii îsi doresc o pensie de cel putin 75% din salariul mediu net, iar ca sa realizam acest lucru efortul este

unul urias", a spus Alexandra Smedoiu. 
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